
Vragenmarkt Begroting 2019, programma’s Burger en Bestuur/Middelen, woensdag 24 oktober 
 
 

FINANCIËN 
 
 
Fractie Gemeentebelangen: 
 

Vraag: Heeft de raad in het kader van artikel 2 van de Financiële Verordening bij aanvang van de deze 

nieuwe raadsperiode de programma indeling voor deze raadsperiode vastgesteld? 

Antwoord: Er is geen voorstel tot wijziging van de programma indeling gedaan. Derhalve is de staande 

indeling ook de komende vier jaar nog van toepassing.  

Vraag: Zijn alle indicatoren die voorgeschreven zijn bij ministeriële beschikking opgenomen in de 

begroting 2019? 

Antwoord: Ja.  

 

Vraag: Waarom is in het programma Sociaal Domein het onderwerp Veiligheid opgenomen? 

Antwoord: Het product veiligheid is relatief klein om hier een apart programma van te maken, dus is het 

destijds een keuze geweest om Veiligheid bij het programma sociaal domein op te nemen. Dit vanwege 

de relatie die er, vanuit het oogpunt integrale veiligheid, bestaat met onderdelen van het sociaal domein 

(Wmo, jeugdzorg). 

 

Vraag: Welke financiële begroting wordt bedoeld als verwezen wordt naar de verschillen tussen de 

begroting 2018 en 2019? 

Antwoord: Dit betreft de begroting 2018 inclusief wijzigingen. De wijzigingen 2018 komen uit de 1e en 2e 

corap 2018.  

 

Vraag: Waarop heeft de onttrekking en de storting in en uit de reserves betrekking? 

Antwoord: Het betreft de ramingen van en stortingen uit de vrije reserve, de Algemene bedrijfsreserve en 

de overige bestemmingsreserves. Deze zijn ook opgenomen in de programma’s onder het kopje ‘Wat 

mag het kosten?’.  

 

Vraag: Het OZB tarief stijgt met 2.3%, vorige jaar 0 %. Hoe is dit te verklaren?  

Antwoord: In het bestuursakkoord is opgenomen dat de OZB met maximaal het inflatiepercentage wordt 

verhoogd, indien dit onontkoombaar is. Kortom: de OZB wordt alleen verhoogd als de begroting anders 

niet sluitend te maken is. In 2018 was een verhoging niet nodig, in 2019 wel. 

 

Vraag: De belastingtarieven stijgen met 2.9 %, vorig 1.4 %. Graag uitleg. 

Antwoord: De percentagestijging van de overige belastingtarieven wordt jaarlijks bepaald op basis van 

prognoses van het CPB, door een gewogen gemiddelde te berekenen van  

het % lastenstijging (loonvoet sector overheid) en de materiële lastenstijging (Prijsoverheidsconsumptie 

materieel). Per saldo is dit % in 2019 hoger dan in 2018 omdat de inflatie een stuk hoger is (goed 

draaiende economie, waardoor alles sneller duurder wordt). Het verschil tussen de 2,3% voor OZB en de 

2,9% voor de overige belastingen zit in het feit dat we voor de OZB (als algemene belasting) aansluiting 

zoeken bij de inflatie voor huishoudens en bij de overige leges bij de inflatie voor de overheid. Deze twee 

wijken van elkaar af omdat huishoudens hun boodschappenwagentje anders vullen dan de gemeente.  

  

Vraag: Outputcontracten stijgen met 2.9 %, vorige jaar 1.5 %. Graag uitleg. 

Antwoord: Zie antwoord hierboven. 



 

Vraag: De cijfers van 2018 zijn aangepast op basis van de 1e en 2e concernrapportage. Hierdoor gaat de 

vergelijking mank omdat in de aangepaste allerlei mutaties zijn die maar eenmalig van aard waren. Per 

saldo zijn de uitgaven € 2.718.000 hoger t.o.v. 2018 . Er wordt maar een bedrag van € 1.553.000 

verklaard. Vanwaar dit verschil (pagina 156)? 

Antwoord: In paragraaf 6.4. wordt de analyse op hoofdlijnen weergegeven ten opzichte van de begroting 

2018. Een onderdeel hiervan betreft de actualiseringen op de programma’s (€ 1.553.000) weergegeven in 

paragraaf 6.5. De overige onderdelen worden in andere paragrafen toegelicht (5.4 Treasury, 6.6. 

personele kosten, 6.7. gesloten systemen, 6.9 kapitaallasten en 6.12 reserves en voorzieningen).  

 

Vraag: De totale personeelskosten bedragen € 28 mijl. Dit is gemiddeld € 69.500 per formatieplaats.  

Uitbreiding formatie met 14 fte’s € 1.219.000 dit is € 87.000 per fte vanwaar deze verhoging per fte.  

Antwoord: De bedragen van de formatie-uitbreidingen zijn gebaseerd op inschaling van de functies. Deze 

functies zijn hoger ingeschaald dan de gemiddelde inschaling van de gehele gemeentelijke organisatie. 

 

Vraag: Wat is de reden dat de gemiddelde loonsom van de uitbreiding van de formatie hoger liggen t.o.v. 

van de gemiddelde loonsom.  

Antwoord: Omdat de uitbreiding van de formatie functies betreft met een hogere inschaling dan de 

gemiddelde loonsom van de gehele gemeentelijke organisatie. 

 

Vraag: De overheadkosten  bedragen € 17.258.000, dat is 60% van de loonkosten, is dit gelijk aan een 

landelijk gemiddelde? 

Antwoord: Zie het antwoord op de vraag van de CDA-fractie over hetzelfde onderwerp. Hier willen wij wel 

nogmaals benadrukken dat overheadkosten niet alleen personele kosten betreffen, maar ook de kosten 

van huisvesting, ICT, enz.  

 

Vraag: Hoeveel Fte’s worden aangemerkt als overheadfuncties? 

Antwoord: Hier vallen 146,4 FTE onder. Dit betreft voornamelijk medewerkers van de afdelingen 

bedrijfsvoering, BCA, directie, managers, secretariaten en bedrijfsbureaus.  

 

Vraag: Graag uitleg over nut en noodzaak van de uitbreiding van de formatie met 14 fte. 

Antwoord: 

 Projectleider algemeen WMO, jeugdzorg, jeugdzorg kwaliteit en consulent WMO: betreft extra inzet 

en capaciteit om de uitvoering WMO en Jeugdwet te intensiveren en te verbeteren. In 2018 worden 

deze kosten gedekt uit de reserve sociaal domein (Collegebesluit BI.0180026) 

Uitvoering meerjarenplan integrale veiligheid incl. ondermijning: De uitvoering van het meerjarenplan 

Integrale veiligheid heeft invloed op de capaciteit van diverse beleidsterreinen, waardoor extra 

capaciteit benodigd is (Bestuursakkoord) 

Klantmanager caseload verlaging: Ten behoeve van intensievere begeleiding van mensen met 

afstand tot de arbeidsmarkt (Bestuursakkoord) 

 Functioneel beheerder: door complexiteit van en de toename in het aantal applicaties is extra formatie 

benodigd. 

 Senior adviseur communicatie en adviseur communicatie: er is extra formatie benodigd voor de 

strategische thema’s en visualisaties (Bestuursakkoord)  

 Projectmanager duurzaamheid: om te kunnen voldoen aan de stevige ambitie die gesteld is in het 

bestuursakkoord. 

 Projectmanagers ruimtelijke ordening projecten: voor de projecten in de ruimtelijke ordening die op 

ons af komen is extra capaciteit benodigd. 



 Data-analist en gegevensbeheerder: om te kunnen voldoen aan de ambitie om informatie-gestuurd te 

werken zoals gesteld in het bestuursakkoord. 

 

Vraag: Hoeveel kosten worden (directe personeelskosten en overheadkosten worden ten laste gebracht 

van de grondexploitatie? 

Antwoord: In 2019 wordt totaal € 1,2 miljoen aan uren en overhead doorberekend aan de GREX (zie 

pagina 170). Hiervan is € 607.000 overhead (zie pagina 129).  

 

Vraag: Mag uit het achterblijven van de werkelijke bezetting t.o.v. de begrote bezetting worden afgeleid 

dat dit door inhuur wordt ingevuld en is dit wenselijk? 

Antwoord: In de praktijk zal altijd sprake zijn van een vaste kern aan vacatures.  Ook financieel-technisch 

is het nodig om een aantal vacatures open te houden. De loonkosten zijn gebudgetteerd op max-1 (één 

periodiek onder het maximum van de schaal). Verreweg de meeste medewerkers zitten echter al in het 

maximum van hun schaal. Hierdoor is het nodig om organisatiebreed een aantal vacatures niet in te 

vullen, om binnen de vastgestelde PBS-ruimte te blijven. Daarnaast is een gemeente als Oosterhout te 

klein om alle benodigde specialisaties zelf vast in huis te hebben of is de markt te schaars, waardoor 

inhuur op bepaalde specialisaties nodig blijft. 

 

Vraag: T.a.v. van de begroting 2018 wordt nu € 750.000 overhead  ten laste van investeringen gebracht, 

vanwaar dit bedrag? 

Antwoord: Elk jaar wordt € 750.000 aan ambtelijke capaciteit geraamd voor investeringen. Dit is 

gebaseerd op een inschatting van de capaciteit die besteedt wordt aan de voorbereiding van de 

bijbehorende projecten.  

 

Vraag: Van de overheadkosten wordt € 607.000 ten laste gebracht van de grondexploitatie, graag uitleg 

hierover. 

Antwoord: De overheadkosten mogen vanuit de BBV (Besluit Begroten en Verantwoorden) – zeg maar de 

boekhoudregels voor de gemeente – niet meer verdeeld worden over alle verschillende producten van de 

gemeente, maar moeten centraal op één plaats worden gepresenteerd (zie ook pagina 128/129). Voor de 

GREX is hiervoor echter een uitzondering gemaakt, omdat deze kosten worden opgenomen in de totale 

boekwaarde van de GREX’en. De overhead wordt verdeeld naar rato van het aantal uren dat aan de 

verschillende producten in de gemeente besteed worden; is dit geval van de GREX. 

 

Vraag: Wat is de reden dat de bedragen zoals genoemd in onderdeel 6.7 (pagina 170 (gesloten systemen 

niet parallel lopen met de bedragen in de paragraaf 5.1 lokale heffingen en bijlage 5 met daarin een 

overzicht van de taakvelden. 

Antwoord: De staten op pagina op pagina 89 en 90 kloppen inderdaad niet helemaal. Op het laatste 

moment is bij het samenstellen van de begroting nog een technische wijziging in de overhead 

doorgevoerd, maar deze is niet meer doorgevoerd in de staatjes op pagina 89 en 90. Hiervoor zal een 

erratum worden opgesteld.   

 

Vraag: In bijlage 3 (overzicht investeringen) staan geen bedragen vermeld, alleen delegatie Ja/Nee, graag 

uitleg hierover.   

Antwoord: Per beleidsterrein worden bedragen gemeld, niet voor de afzonderlijke investeringen omdat 

deze bedragen dan ook bekend zijn bij aanvang van de aanbestedingen voor deze projecten en dus ook 

voor de ondernemers die hiervoor inschrijven. Dat is uiteraard niet gewenst. Het college beslist in het 

overgrote deel van de investeringen over de uiteindelijke hoogte van het te investeren bedrag.   

 

Vraag: Kan worden aangegeven hoe het bedrag aan algemene dekkingsmiddelen is samengesteld.  



Antwoord: Dit is te zien op de doelenboom (voor pagina 79). 

 

Vraag: Kan worden aangegeven wat de gevolgen zijn van de september-circulaire?  

Antwoord: De Raad is hierover op 11 oktober per brief geïnformeerd (io18054088). Ook is tijdens de 

presentatie over de begroting 2019 en de 2e corap 2018 hier aandacht aan gegeven (Sheet 11). De 

uitkomsten van de septembercirculaire zijn niet meegenomen in de begroting 2019, dat betekent een 

negatief effect van  

€ 227.000 in 2019, oplopend tot € 266.000 in 2022. In de begroting 2019 hadden wij al wel rekening 

gehouden met een onderuitputting van € 300.000, dus dit nadeel kan in principe opgevangen worden 

binnen de begroting 2019. De septembercirculaire is al wel in de 2e corap 2018 verwerkt; hier is het effect 

van deze circulaire aanzienlijk groter met € 1 miljoen negatief ten opzichte van de meicirculaire.  

 

Vraag: Hoeveel bedraagt het bedrag voor loon- en prijsstijging dat in de hogere algemene uitkering is 

begrepen? 

Antwoord: Dit is niet uit de circulaire te halen. Voor het algemene gedeelte is dit verwerkt in de 

uitkeringsfactor van de gemeente; maar hierin wordt gewerkt met verschillende loon- en prijsindicatoren 

van het CPB. Daarnaast is de algemene uitkering is verdeeld in vele clusters die ieder weer een eigen 

index kennen voor loon- en prijsbijstelling (dit geldt bijvoorbeeld voor jeugd en WMO).  

 

Vraag: Wat is de redenen dat er geen stelpost voor prijsontwikkeling is opgenomen. 

Antwoord: Voor prijsverschillen wordt uitgegaan van de nullijn, dat wil zeggen dat deze opgevangen 

dienen te worden binnen de huidige budgetten (paragraaf 6.2). 

 

Vraag: Is de ondergrens van € 25.000 voor kleinere onderhoudsuitgaven niet aan de lage kant en vergt 

activering niet een omvangrijke administratie, graag uitleg hierover. 

Antwoord: De gekozen € 25.000 is al lange tijd de activeringsgrens van de gemeente Oosterhout. De 

meeste gemeenten hanteren ook deze ondergrens; een aantal zitten nog lager (€ 10.000) en een aantal 

zitten hoger (€ 50.000 of hoger). Er zit ook wel een logica achter het activeren van uitgaven. Indien een 

actief meerdere jaren gebruikt kan worden, is het ook logisch dat je de lasten uitsmeert over meerdere 

jaren. Indien je dat niet doet, kunnen er grotere schommelingen in de begroting ontstaan, wat vanuit 

financieel perspectief ook onwenselijk is. De keuze van de ondergrens moet er ook niet toe leiden dat 

bepaalde uitgaven niet meer op de balans terugkomen. Bijvoorbeeld een bedrijfsauto; indien de grens op 

€ 50.000 wordt gezet, zal er veel minder activa op de balans komen, terwijl deze wel meerjarig een 

waarde en een nut vertegenwoordigen. De ondergrens bepalen is zeker een vrije keuze voor de 

gemeente (mits door de raad vastgelegd in de verordening 212 en de nota investeren en afschrijven), 

maar het is daarbij wel altijd zoeken naar het evenwicht tussen ‘getrouwe verantwoording’ en 

‘administratieve lastendruk’.  

 

Vraag: Is het niet verstandig om de kosten voor groot onderhoud boven de € 25.000) niet meer te 

activeren maar hiervoor een onderhoudsvoorziening in het leven te roepen? 

Antwoord: Ook bij het vormen van een onderhoudsvoorziening blijft het verplicht om kosten te activeren. 

Het vormen van een voorziening levert dus in die zin dus geen beperking van  de administratieve lasten 

op. Sterker nog: het hebben van een voorziening voor onderhoud stelt zelfs nog scherpere eisen aan de 

actualiteit van het onderhoudsprogramma.  

 

Vraag: Kan worden aangegeven welke investeringen waarvoor een krediet van € 10.687.00 wordt 

gevraagd exact worden uitgevoerd zoals dat in de begroting 2018 het geval was. 

Antwoord: De lijst van de projecten die voor deze gelden worden uitgevoerd staan beschreven op pagina 

177 tot en met 180. 



 

Vraag: Is het wenselijk om de uitvoering aan het college te delegeren zonder dat exact duidelijk is wat er 

geïnvesteerd wordt. 

Antwoord: Er is exact beschreven welke projecten uitgevoerd worden en binnen welk totaalbedrag dit per 

beleidsterrein dient te worden uitgevoerd. Het is aan het college om te zorgen dat deze projecten ook 

binnen deze voorwaarden worden uitgevoerd.  

 

Vraag: Wat is de reden dat de bedragen in de programmabegroting afwijken van die in de financiële 

begroting.  

De programmabegroting (4.) laat per programma het saldo van de lasten en baten zien. In de financiële 

begroting (6.1) worden de totale lasten en de totale lasten gepresenteerd.  

 

Vraag: Kan worden aangegeven waarop de bedragen van de stortingen in c.q. onttrekkingen aan de 

reserves betrekking hebben  

Antwoord: Dit betreft de ramingen van en stortingen uit de vrije reserve, de Algemene bedrijfsreserve en 

de overige bestemmingsreserves. Deze staan in ieder programma onder ‘Wat mag het kosten?’ nader 

gespecificeerd. 

 

Vraag: Waarop heeft het bedrag van € 2.734.00 betrekking zoals opgenomen op pagina 186 van de 

begroting staat? 

Antwoord: Betreft het saldo van de structurele toevoeging aan de reserve investeringsprojecten (€ 672) en 

de structurele onttrekkingen aan de reserve investeringsprojecten (€ 3.048), reserve NHG (€ 192) en 

Algemene bedrijfsreserve VBP (€ 166). Zoals aangegeven op pagina 187.  

 

Vraag: Wat is de redenen dat de stortingen  c.q. onttrekkingen niet parallel lopen met de bedragen zoals 

opgenomen in de programmabegroting? 

Antwoord: De (voorgeschreven) berekening in paragraaf 6.14. dient aan te tonen dat de begroting 

structureel in evenwicht is. De bedragen die hier bij de reserves genoemd zijn, zijn alleen de structurele 

toevoegingen en onttrekkingen (dus niet de incidentele). De bedragen in 6.14. zijn daarom lager dan in 

het overzicht op de programma’s.  

 

Vraag: Kan worden aangegeven hoe de bedragen zijn te specificeren  in de grondexploitatie en wonen 

(pagina 75)? 

Antwoord: Dit is ook aangegeven in de doelenboom net voor pagina 64.  

 

 Lasten Baten Saldo 

Ruimtelijke ordening 1.653 527 1.126 

Huisvesting 1.016 1.261 -245 

GREX 17.287 17.287 0 

TOTAAL 19.956 19.075 881 
 
Vraag: Hoe ziet de organisatie van het grondbedrijf eruit? 

Grondbedrijf is een term die over het algemeen gehanteerd wordt, maar feitelijk is het grondbedrijf de 

verzameling van alle grondexploitaties van de gemeente. Deze grondexploitaties zijn gewoon een 

onderdeel van de reguliere organisatie van de gemeente Oosterhout. Binnen de grondexploitaties geldt 

daarmee de normale opbouw van de organisatie met onder andere een wethouder die dit in zijn 

portefeuille heeft, een directeur, manager en diverse  (beleids-) medewerkers.  

 



Vraag: Is de conclusie juist dat het verschil tussen de externe rentelast van € 1.763.926 en de rente van 

de afgesloten geldleningen € 897.246 beschikbaar is voor nieuw af te sluiten geldleningen? 

Antwoord: Deels. Dit verschil is idd bedoeld voor de (her)financiering in 2019, waarbij er in 2019 naar 

verwachting in totaal zo’n € 25 miljoen aan nieuwe langlopende leningen worden afgesloten. Hierbij zijn 

we in de begroting uitgegaan van herfinanciering door langlopende geldleningen. Er zit echter ook een 

component in voor de vergoeding van de ‘interne rente’ op de financiering door eigen middelen.  

 

Vraag: is er toch ruimte in de begroting i.p.v. alle lucht eruit geperst. 

Antwoord: Op basis van alle plannen die er nu liggen in deze begroting, is die ruimte er niet. Indien blijkt 

dat er minder financiering nodig is in 2019, doordat plannen vertraging oplopen of er meer geld 

binnenkomt bij de gemeente, waardoor er minder gefinancierd hoeft te worden, dan kunnen we 

rentevoordelen optreden.  

 

Vraag: Is hier geen sprak van een extreem hoog rente percentage (bedrag € 866.680) 

Antwoord: Nee; zie de antwoorden hierboven.  

 

Vraag: Is de conclusie juist dat er vrijwel geen financieringstekort is zodat slechts minimaal vreemd 

vermogen moet worden aangetrokken in 2019? 

Antwoord. Zoals weergegeven op pagina 124 dient in 2019 € 21,4 miljoen aan aflossingen op de 

langlopende leningen plaats te vinden. Deze zullen minimaal met nieuwe leningen gefinancierd moeten 

gaan worden.  

 

Vraag: Bestaat er een meer jaren onderhoudsplanning gebouwen? 

Antwoord: Ja. Deze is in het Vastgoed beheer systeem (VBS) opgenomen.  

 

Vraag: Op pagina 11 staat geschreven dat het begroting 2019 sluit op 0, echter op pagina 39 staat een 

tekort van 1,8 miljoen? 

Antwoord: Onder de streep kent de begroting van de gemeente Oosterhout in 2019 inderdaad een tekort 

van € 1.880.000. Er is echter voorgesteld om deze te dekken uit de reserve sociaal domein. Met deze 

onttrekking erbij sluit de begroting 2019 op 0.  

 

Vraag: Op pagina 157 staat een overschot over 2018 van € 984.000, graag uitleg hierover. 

Antwoord: Dit betreft het meerjarenperspectief zoals opgenomen in de begroting 2018. Dit is het financiële 

uitgangspunt voor de begroting 2019. 

 

Vraag: Waarom wordt steeds gewisseld met tekens zoals V/N en –.   

Antwoord: Als er in een tabel over meerdere jaren voor- en nadelen zijn dan wordt dit aangeduid met V/N, 

- wil zeggen dat het saldo 0 is. 

 

Vraag: Op pagina 186 vermeld dat de er structureel begrotingssaldo is van € 2.003.000, graag uitleg 

hierover. 

Antwoord: Als onderdeel van de BBV moet de gemeente aantonen dat de structurele lasten in de 

begroting niet hoger zijn dan de structurele baten. Daartoe dienen de totale inkomsten en uitgaven 

gezuiverd te worden van incidentele kosten en opbrengsten. Wanneer we deze exercitie uitvoeren voor 

het jaar 2019 komt eruit dat de begroting 2019 niet structureel sluitend is, oftewel de vaste uitgaven zijn € 

2.003.000 hoger dan de vaste inkomsten. Dit wordt in 2019 voornamelijk veroorzaakt door de gestegen 

kosten van jeugdzorg en WMO. In meerjarenperspectief draait dit om, voornamelijk vanwege de 

takstelling op jeugd en WMO die dan behaald moet zijn.   

 



Vraag: Graag uitleg over het verschil tussen de algemene dekkingsmiddelen van € 106.853.00 en op 

pagina 84 € 105.497.00. een verschil van € 1.356.000.  

Antwoord: Wij kunnen de genoemde € 106.853.000 niet vinden in de begroting 2019.  

 

Vraag: Heeft de stijging van de tarieven van de afval en riool te maken m et de verhoging van de 

overheadkosten op deze producten (baten riool € 246 en baten afval €613 

Antwoord: Ja, de overheadkosten maken hier een onderdeel van. De afgelopen jaren zijn de tarieven voor 

afvalstoffenheffing steeds behoorlijk gematigd (zie ook de raadsnota bij de begorting 2019 hierover). Voor 

deze matiging is geen geld meer beschikbaar.  

 

Vraag: Kan er een overzicht ter inzage komen m.b.t. de (categorieën) bijstandsuitkeringen? 

Antwoord:  

Soort 

Begroting 

2019 

Loonkostensubsidie structureel 144.500 

WWB jonger dan 65 jaar 13.244.625 

IOAW (wet Buig) 1.242.300 

IOAZ (wet Buig) 33.600 

WWB individuele inkomensstoeslag 200.000 

BBZ 200.000 

BBZ Beginnend zelfstandigen 127.400 
 
Vraag: Is zestig procent overhead nu veel of weinig, ook in vergelijking met andere gemeenten? 
Antwoord: Die vraag is moeilijk te beantwoorden. Het is wel zo dat heel veel gemeentelijke uitgaven onder 
de gemeentelijke overhead vallen. Dan gaat het niet alleen om de personeelskosten van management en 
staf- en ondersteunende afdeling, maar ook om de kosten van huisvesting en tal van andere 
concernbrede uitgaven. De vraag of Oosterhout, in vergelijking met andere gemeenten, scoort qua 
overhead, is een lastige. Ondanks steeds striktere regels over wat wèl en gèèn overheadkosten zijn, gaan 
de gemeente nog steeds verschillend om met de definities; een goede benchmark is dus erg lastig. 
 
 
Fractie PvdA 
 
Vraag: Welke investeringen zoals opgenomen in de investeringsplanning zijn omkeerbaar? 
Antwoord: Puur financieel-technisch gezien is de planning voor de volle honderd procent omkeerbaar. 
Inhoudelijk hebben wijzigingen in de planning echter, soms grote, inhoudelijke gevolgen voor het 
onderhoudsniveau binnen de gemeente. 
 
Vraag: Is het niet aantrekkelijk om minder te kiezen voor korte financiering bij het aangaan van leningen? 
Antwoord: Nee. Zoals eerder al in antwoorden op art.39-vragen is aangegeven, is lang financieren 
financieel-technisch niet altijd de juiste oplossing. Bij langlopende leningen betaal je een hogere rente, 
maar heb je wel meer zekerheid over de hoogte van je lasten. Het is echter de vraag of de hogere rente 
die je dan in het begin betaald, nog gecompenseerd wordt door een (eventueel) lagere rente op langere 
termijn indien de rentepercentages stijgen. Het afdekken van renterisico’s door langlopende leningen 
(zekerheid zoeken) kost nu eenmaal gewoon geld. Binnen de leningenportefeuille van de gemeente wordt 
altijd gezocht naar een optimale verhouding tussen zekerheid en risico. Daarbij moet  je er ook altijd voor 
zorgen dat je niet meer leent dan strikt genomen noodzakelijk is. 
 
Vraag: Welke mogelijkheden zijn er nog om aanvullende inkomsten te genereren uit verhoging van lokale 
heffingen? 
Antwoord: Op basis van bestaande afspraken en het bestuursakkoord zijn die er niet. Afvalstoffenheffing 
en rioolrecht is kostendekkend, voor de ozb is de afspraak dat als deze al stijgt, dit met maximaal het 



inflatiepercentage geschiedt. Qua woonlasten zit de gemeente Oosterhout hiermee net onder het landelijk 
gemiddelde. 
Daarnaast is de art. 12-norm, die regels stelt aan de belastinginkomsten op het moment dat Oosterhout 
de art. 12-status zou krijgen en onder financiële curatele zou staan. Op dat moment zouden de ozb-
inkomsten met 4,2 miljoen euro moeten worden verhoogd.  
 
 
Fractie CDA: 
 
Vraag: De overhead neemt behoorlijk toe, hoe is die ontwikkeling richting 2019? 
Antwoord: Die stijging heeft ook te maken met het gegeven dat de definitie van wat onder overhead dient 
te worden gerekend, de afgelopen tijd is gewijzigd. En die nieuwe regels leiden vervolgens weer tot 
interpretatieverschillen en, als gevolg daarvan, weer nieuwe richtlijnen. Daarnaast stijgt de overhead ook 
door de sterk oplopende kosten rondom ICT en een aantal extra formatieplaatsen in 2019 die ook onder 
de definitie van overhead vallen.  
 
 
Vraag: De impact van de transities op de gemeentefinanciën zijn aanzienlijk. Hoe ontwikkelt zich dit 
verder? 
Antwoord: De transities zorgen voor een groot nadeel. Alleen al bij jeugd is er over 2018 een verwacht 
tekort van 6 miljoen euro. Voor het college is dat ook aanleiding om in de begroting 2019 de budgetten 
voor jeugd en Wmo met respectievelijk € 4,5 miljoen en € 1,8 miljoen naar boven bij te stellen. Om de 
kosten binnen het sociaal domein vervolgens in de hand te kunnen houden, is het nodig in totaal 3,2 
miljoen om te buigen. 
Deze aanzienlijke beleidsintensivering betekent wel dat er op andere beleidsterreinen (wonen, 
duurzaamheid) geen ruimte is voor extra uitgaven, terwijl verschillende uitdagingen (Toekomstvisie, 
interbestuurlijk programma) daar feitelijk wel om vragen. Dat kan dus als we erin slagen ‘oud beleid’ te 
schrappen. Ruimte voor ruimte dus. 
 
Vraag: Welke gedachten zijn er rondom de financiering van het stadhuis. Deels maken we daarvoor 
gebruik van ons spaargeld, onder andere via een overheveling uit de algemene bedrijfsreserve. Maar dan 
blijft er nog een gat over van zo’n 11 miljoen, waarvoor we ook dekking zullen moeten vinden. Hoe gaat 
dat gebeuren? 
Antwoord: Dat is inderdaad een aanzienlijke uitdaging. In principe zou dat kunnen gebeuren door het 
overblijvende deel van de investeringen te kapitaliseren, maar daarvoor moet dan in de lopende 
exploitatiebegroting ruimte worden gevonden. Dat betekent dat we dan elders moeten ombuigen. 
Misschien krijgen we ergens nog een incidentele meevaller die we hiervoor kunnen benutten, hoewel de 
kans hierop klein lijkt. En ten slotte zijn er wellicht nog verschillende financieringsopties mogelijk, die een 
bijdrage kunnen leveren aan het oplossen van het probleem. De raad wordt overigens in december 
bijgepraat over de stand van zaken in het proces om te komen tot een (ver)nieuw(d) stadhuis. 
 
Fractie Gezond Burger Verstand: 
 
Vraag: Welk deel van de hondenbelasting wordt daadwerkelijk gebruikt voor de uitvoering van het 
hondenbeleid? 
Antwoord: Vanaf 2019 gebeurt dit voor de volle honderd procent. De opbrengsten zijn, conform een door 
de raad aangenomen motie, dan gelijk aan de kosten. Het betekent dat het tarief met ongeveer vijftig 
procent daalt ten opzichte van 2018. 
 
Vraag: Welk risico loopt de gemeente bij de duurzaamheids- en aanverwante leningen op het gebied van 
volkshuisvesting? 
Antwoord: Dat risico is zeer beperkt. Voor de uitvoering van die lening is, door middel van een vordering, 
geld beschikbaar gesteld aan SVN. Als een particulier niet kan aflossen, zijn woning moet verkopen en er 
bij verkoop onvoldoende geld resteert om de lening af te lossen, moet de gemeente de vordering op SVN 
verlagen. Dan zijn we een deel van het geld kwijt. Gezien de ontwikkelingen in de woningmarkt wordt dat 
risico echter als (zeer) klein ingeschat.  



 
Vraag: Kunnen de eerste financiële resultaten van de privatisering van de composteerinrichting inzichtelijk 
worden gemaakt? 
Antwoord: Wanneer we de begroting 2017 (oude situatie) afzetten tegen de begroting 2019 (nieuwe 
situatie) zien we dat de totale kosten voor de gemeente met zo’n € 83.000 dalen.  
 
 
Fractie VVD 
 
Vraag: Hoe hoog zijn de perceptiekosten voor de inning van de hondenbelasting? 
Antwoord: De Belastingsamenwerking West-Brabant brengt hiervoor jaarlijks een bedrag van circa 30.000 
euro in rekening. 
 
Vraag: Is het financiële risico dat de gemeente loopt met betrekking tot de claim van Attero in beeld te 
brengen? 

Antwoord: Momenteel nog niet. Dit is van vele factoren afhankelijk zoals het verdere verloop van de 
juridische procedure. Vervolgens is het nog de vraag hoe de claim dan verdeeld wordt over de gewesten 
en hoe deze daarna weer binnen de gewesten wordt verdeeld over de gemeenten.   
 
Vraag: Is er enig zicht op de verhoging van de afvalstoffenheffing? 
Antwoord: Ja. Omdat de afvalstoffenheffing in 2019 weer op kostendekkend niveau gebracht moet 
worden, zal de heffing met zo’n dertig tot veertig euro stijgen.  
 
Vraag: Hoe staat het met de ontwikkeling van de reserve sociaal domein 
Antwoord: Daarin is nu nog een bedrag van 3,2 miljoen euro aanwezig welke nog niet ‘geclaimd’ is, en 
dus als risicobuffer aanwezig is. Gezien de voorspelde tekorten op jeugd en Wmo over 2018 is de 
gedachte meer dan gerechtvaardigd dat deze reserve, bij de bespreking van de jaarrekening 2018, 
volledig zal worden benut om deze tekorten op te vangen. Met andere woorden: na 2019 is het fonds 
uitgeput. 
 
Vraag: Op pag. 88 (lokale heffingen) dalen de opbrengsten vanuit parkeren met 60.000 euro, terwijl in de 
begroting wordt aangegeven dat als gevolg van de verlaging van het tarief voor bezoekersparkeren de 
inkomsten met circa 300.000 euro zullen dalen. Graag een verklaring. 
Antwoord: Los van het verlagen van de tarieven voor het straatparkeren is er sprake van meerdere 
ontwikkelingen (meer parkeren in de garage, hogere bezoekersaantallen, etc) binnen de opbrengsten van 
parkeren. Deze andere ontwikkelingen hebben een positief effect, die de maatregel van het verlagen van 
straatparkeren naar € 1,50 deels compenseren.  
 
Vraag: De verwachting is dat hogere tarieven voor met name de afvalstoffenheffing ook zullen leiden tot 
extra kosten voor kwijtschelding. Dat effect lijkt nog niet in deze begroting verwerkt. 
Antwoord: Deze vooronderstelling is in principe juist. Maar omdat we op dit moment nog niet weten wat de 
exacte ontwikkeling van de afvalstoffenheffing zal zijn, is deze nog niet verwerkt in de kosten van 
kwijtschelding. 
 
 
Fractie Groen Brabant: 
 
Vraag: Leidt de aanleg van zonnepanelen tot extra inkomsten voor de gemeente? 
Antwoord: Neen, dat is niet het geval. Landelijke ervaringen hebben inmiddels geleerd dat de aanleg van 
zonnepanelen ook niet of nauwelijks leidt tot een hogere WOZ-waarde. 
 
 

TOEKOMSTVISIE 
 
Fractie VVD: 
Fractie CDA: 



 
Vraag: De ambities in de Toekomstvisie Oosterhout 2030 zijn hoog. Maar heeft de gemeente voldoende 
middelen voorhanden – zowel voor wat betreft financiën als ambtelijke capaciteit – om aan die ambities 
ook daadwerkelijk vorm en inhoud te geven? 
Antwoord: Het college heeft uitgesproken dat met name de thema’s economie en arbeidsmarkt, 
duurzaamheid en woningbouw en leefomgeving (de juiste woningen bouwen in een aantrekkelijke 
woonomgeving met eigentijdse voorzieningen) vanuit de Toekomstvisie 2030 in deze bestuursperiode 
prioriteit hebben. Deze prioriteit zal zich ook dienen te vertalen in financiële en personele inzet. Dit 
betekent het maken van keuzes: wat gaan we wel of extra doen en wat doen we minder of niet meer. 
Besluitvorming hierover zal in eerste instantie moeten plaatsvinden bij de Perspectiefnota 2020. 
Ten aanzien van de implementatie van de Toekomstvisie willen wij nog wel kwijt dat dit niet alleen de 
verantwoordelijkheid van het gemeentebestuur. De Toekomstvisie is in samenspraak met onze 
maatschappelijke partners tot stand gebracht; daarom zullen wij ook met hen het gesprek aangaan over 
de wijze waarop zij gaan bijdragen aan de realisatie van ‘Oosterhout 2030’. 
En tenslotte zullen wij, waar het om investeringen in onze gemeente betreft, ook nadrukkelijk op zoek 
gaan naar alternatieve financieringsvormen en –bronnen. 

 
 
OVERIGE ASPECTEN 
 
Fractie VVD: 
 
Vraag: Heeft Oosterhout extra capaciteit ingehuurd voor de invoering van de Wet normalisering 
rechtspositie ambtenaren? 
Antwoord: Neen, in Oosterhout wordt de invoering van deze wet binnen de bestaande ambtelijke 
capaciteit geregeld. 
 
 
Fractie PvdA: 
 
Vraag: Hoe zijn de ontwikkelingen rond het ziekteverzuimpercentage? 
Antwoord: Dat schommelt in Oosterhout rond de vijf procent, hetgeen in lijn is met landelijke 
ontwikkelingen. Onder oudere werknemers is dit percentage overigens hoger. Een nadere analyse van de 
cijfers wordt in december van dit jaar verwacht. 
 
 
 
 
 


